



Studium zum Diplom Kaufmann an der Universität Tübingen mit den Schwerpunkten Marketing, Personal und Organisationsentwicklung. Senior Consultant, Trainer und Coach bei der TQU. European Assessor, TQM Auditor Systemaudit, Black Belt Six Sigma, Black Belt Lean Manufacturing, Energieauditor, Energiemanager, CSR-Manager, VDA 6.3 Prozess-Auditor.

Senior Consultant mit über 15 Jahren Erfahrung in verschiedensten Branchen und Projekten für Unternehmen tätig. Dazu zählen der Anlagen- & Maschinenbau, Automobilindustrie, Kosumgüter & Handel sowie die Medizintechnik.

Tobias Bläsing

Senior Consultant · Trainer · Coach

Ziele meiner Arbeit

Gemeinsam mit den Menschen im Unternehmen Potenziale entdecken und entwickeln. Der Schwerpunkt meines Handelns ist die Konzeption, Einführung und Umsetzung von Qualifikations- und Kompetenzprogrammen. Im Fokus steht hierbei, dass Lösungen individuell auf das Unternehmen und seine Mitarbeiter zugeschnitten sind.

Was mich auszeichnet

- Neugierig Zusammenhänge zu verstehen
- Engagiert und flexibel auf neue Herausforderungen einzugehen
- Einfühlungsvermögen und Spaß am Umgang mit Menschen
- Durch beherzten Einsatz die bestmögliche Lösung für unsere Kunden aufzugreifen
- Veränderungen frühzeitig zu erkennen und einbeziehen
- Faszination für das Neue und Innovative

Das sind meine Themen

- Kompetenzmanagement – Kompetenzen systematisch aufzubauen
- Lean Six Sigma – Projekte coachen und umsetzen
- Produktklinik – Felddaten erfassen, analysieren und Handlungsrahmen entwickeln
- Statistische Datenanalyse – Ursache-Wirkungs-Zusammenhänge detektieren
- Managementsysteme – Aufbauen und Weiterentwickeln
- Nachhaltigkeitsstrategie – Energiemanagement und Corporate Social Responsibility
- Audits – Zielorientierte Auditprogramme entwickeln und Audits durchführen



Economic degree at the university of Tübingen with main focus on marketing, human resources and organizational development. Senior consultant, referee and coach at the TQU. European Assessor, TQM Auditor Systemaudit, Six Sigma Black Belt. Energy Auditor, Energy Manager, CSR-Manager, VDA 6.3 Process Auditor.

Senior Consultant with more than 15 years experience supporting companies through projects in different industries. Including among others mechanical engineering, automotive, commerce, as well as medical technology and devices.

Tobias Bläsing

Senior Consultant · Trainer · Coach

Objectives of my work

Detecting and developing together potentials to improve competencies with people at the company. The main focus of my work lays on conception, roll-out an implementation of competence programs. Particularly important is the personalisation of solutions individually tailored to the employees and their company.

What decorates me

- Curious to understand relationships
- Dedicated and flexible in responding to new challenges
- Empathy and fun at working together with people
- Creating the best possible solution for our customers by courageous work
- Recognising as well as quick and flexible reacting on changes
- Fascination for the new and for innovations

These are my topics

- Competence Management - Systematically building skills
- Lean Six Sigma – Coaching and implementing projects
- Productclinic – Collecting field data, analyzing and developing a framework for action
- Statistical data analysis – Detecting cause-effect relationships
- Management systems – Set up and development
- Sustainability strategy – Energy Management and corporate social responsibility
- Audits – Development of goal-oriented audit programs and conducting audits